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Studium v Paříži - jak to vidí ostatní

Doubí u Trutnova, ČR
Stipendium: 400 eur/měsíc
Student žurnalistiky na FSV UK
Erasmus pro mě představoval cestu, jak si splnit svůj sen o studiu ve Francii.
Největším problémem pro mě byla administrativa. Zdejší úřednice jsou si velmi dobře vědomy svého postavení a patřičně
toho využívají. Nejlepším receptem je podle mne dávat najevo respekt. To se týká ve Francii všech veřejných povolání,
i číšníka v poslední kavárně! Největším přínosem pobytu je pro mě „francouzství“. Líbí se mi pařížský styl života a
příjemně mě překvapil vztah Pařížana ke svému městu. Bál jsem se, že se mi nepodaří proniknout městu pod kůži.
Pařížan si však svou metropoli brát nenechá. Sedává u Seiny, chodí pod Eiffelovku na piknik a na boulevardu Saint
Germain si dopřeje kávu mezi kily fotografických přístrojů. Měli bychom se od nich učit!
Werner Stark, 21 let
Linz, Rakousko
Stipendium: asi 250 eur/měsíc
Student práv z Univerzity Jana Keplera
Do Francie jsem chtěl jet hlavně proto, abych se zdokonalil ve francouzštině. Na začátku pobytu jsem naštěstí nemusel
řešit ubytování. Už z domova jsem si přes známého zajistil pokoj v rodinném domě na jižním předměstí. Na začátku
jsem tu často narážel na nesmyslnou administrativu, vše se na můj vkus moc táhlo a úředníci se ke mně navíc často
chovali svrchu. Nakonec jsem si vymyslel takový trik, který zabíral: vždycky jsem na ně začal mluvit anglicky. Většinou mi
nikdo nerozuměl, takže byli všichni moc milí, když jsem přešel do francouzštiny. Kromě administrativy je pro mě nezvyk
i místní škola. Studium na Sciences Po je dost odlišné od toho na mé škole a určitě je to dobrá zkušenost.
Huan Ming, 24 let
Tchaj-wan, Tchaj-Pej
Stipendium: pouze neplatí školné
Student žurnalistiky z Tchajwanské univerzity
Sciences Po je na Tchaj- wanu slavná škola. Zájem o studium je velký, každý rok naše univerzita vybírá dva studenty. Můj
pobyt se však na začátku nevyvíjel zrovna nejlépe. Jako mnoho Asijců jsem měl problémy s francouzskou výslovností.
Nikdo mi nerozuměl. Postupně se to však zlepšuje a doufám, že do konce roku už budu mluvit bez problémů.
V Paříži jsem měl také problémy s administrativou. Vyřizování mé pobytové karty se táhlo téměř půl roku. Za tu dobu
jsem si nemohl zažádat o žádné jiné další dokumenty a nesměl nikam cestovat. Místo toho jsem trávil čas v dlouhých
frontách na prefekturách a bavil se s nepříjemnými úředníky. I přes komplikace jsem tu však moc spokojený, mám hodně
kamarádů a od ledna i svou „carte de séjour“. Mohu proto konečně cestovat po Evropě.
Barbara Suchy, 21 let
Polsko, Katowice
Stipendium: 350 eur/měsíc
Studentka mezinár. vztahů
Jagellonské univerzity, Krakov
Přestože jsem se učila francouzštinu ve škole čtyři roky, při příjezdu do Paříže jsem měla pocit, že nic neumím. Navíc
jsem se nemohla zúčastnit integrační stáže, takže jsem přijela až v říjnu a naskočila rovnou do rozjetého vlaku. Rozhodně
to nikomu nedoporučuji, skoro jsem totiž nemohla sehnat ubytování.
Bydlela jsem u kamarádky v garsonce a marně sháněla byt. Naštěstí se má situace nakonec vyřešila, protože si má
spolubydlící našla přítele a odstěhovala se k němu. I přes počáteční nervy jsem si Paříž zamilovala. Nemám však tolik
volného času, Sciences Po je náročná škola a máme hodně práce. Možná jsem čekala, že Erasmus bude větší zábava
a budu mít víc volna. I když je to tu někdy náročné a stýská se mi, je to zkušenost k nezaplacení.
Weilun Soon, 23 let
Singapur
Stipendium: žádné
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Student mezinárodních vztahů z Pekingské univerzity v Číně
Vždycky mě lákalo zkusit si žít v Evropě a Paříž mi připadala jako ideální místo. Chtěl jsem poznat jinou kulturu, než
je ta moje. Já pocházím ze země, kde je zakázaný orální sex, nesmí se žvýkat žvýkačky a mluvíme směsí angličtiny
a čínštiny, tedy „singlish“. Pro mnohé Evropany je to úplně jiný svět. Stejně tak já můžu říct, že život ve Francii pro mě
byl úplně jiný ve všech směrech.
Například už jen sama výuka je úplně odlišná. V Singapuru jsem od malička zvyklý učit se věci, které se dají aplikovat
na praktický život, v Číně je zase výuka hodně omezená politikou a informace dost cenzurovány. Ve Francii na Sciences
Po si profesoři libují ve složitých úvahách. Bylo pro mě těžké zvyknout si tady, ale svého rozhodnutí nelituji.
Mathis Weller, 23 let
Německo, Stuttgart
Stipendium: 100 eur/měsíc
Student ekonomie a politiky
Když jsem před lety navštívil Paříž, snil jsem o tom, že si tady jednou zkusím žít. To mi Erasmus umožnil. Na
začátku pobytu jsem nemohl překonat únavu z toho, jak jsem musel neustále měnit jazyky a přecházet z angličtiny do
francouzštiny a do němčiny.
Nejen kvůli jazyku jsem se chtěl sblížit s místními studenty z řad Francouzů, ale to není jednoduché. Nehledají nové
známosti. Ani ve školním sboru, kam chodím, nepanuje nijak zvlášť kamarádská atmosféra. Lidi dozpívají a rozejdou se.
Na Sciences Po a vůbec na Francii mě také překvapilo, jak moc důležitá je tady forma. Třeba můj sbor měl bombastické
internetové stránky plné okázalých cílů - skoro jsem se bál sem nastoupit. Ve výsledku však měli zpěváci dost hroznou
kvalitu. Stejné je to i u referátů zvaných exposé. Je hodně důležité, jak mluvíte, jak informace podáte, prostě jak se
umíte prezentovat. Určitě se tak člověk hodně naučí, na druhou stranu je to ale dost povrchní.


